
Zápis z jednání AS FI dne 27. 9. 2024

konaného prezenčně

Přítomní členové zaměstnanecké komory senátu (7/8)

Vlastislav Dohnal, Jiří Chmelík, Michal Kozubek, Pavel Matula, Jan Strejček, David Šafránek,
Petr Švenda

Přítomní členové studentské komory senátu (3/4)

Ondřej Hrdlička, Petr Hýbl, Jakub Šárník

Omluveni Václav Matyáš, Jozef Sabo

Hosté

Jiří Barnat - děkan, Barbora Kozlíková, Vojtěch Řehák a další hosté.

Senát je usnášeníschopný: 10/12
Přítomní jednomyslně odhlasovali následující program:

Program:

1) Dohoda na pevném termínu zasedání AS FI.

2) Schválení členství ve vědecké radě FI.

3) Aktualizace jednacího řádu Vědecké rady.

4) Projednání strategického záměru FI a informace k dalším plánovaným změnám ve statutu FI

a organizačnímu řádu fakulty.

5) Nové studijní programy - oznámení o plánech vedení FI.

6) Různé

Podklady jsou dostupné zde:

https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-09-27/

https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-09-27/


Průběh jednání:

1) Dohoda na pevném termínu zasedání AS FI.
● Na zasedání AS FI je rezervován čas v pátek od 13 hod v učebně B517. Zasedání by

měla být hybridní s možností účasti online.
● Každé zasedání AS FI bude standardně oznamováno emailem a na fakultní vývěsce.
● Příští zasedání jsou předběžně plánována na 18.10. a 29.11.2024.

2) Schválení členství ve vědecké radě FI.
● Děkan navrhuje AS FI ke schválení nového člena VR FI a sice prof. Dr. Ing. Jana

Černockého z FIT VUT viz Jan Černocký CV v příloze tohoto zápisu.
● Dosavadní představitel FIT VUT prof. Vojnar zůstane členem VR v pozici interního člena

(plný úvazek na FI od 1.9.2024).
● Doc. Dohnal navrhl dát CV prof. Černockého ve formátu pdf do materiálů VR. Zařídí doc.

Pavel Matula.
● Výsledek hlasování:

Usnesení: AS FI souhlasí s návrhem děkana fakulty na nového člena VR.
Hlasování proběhlo tajnou volbou v IS:
Pro: 10
Proti: 0
Zdržel se: 0

3) Aktualizace jednacího řádu Vědecké rady.
● Věcné změny se týkají systému hlasování per rollam. Proběhla také celková aktualizace

dokumentu reflektující stávající způsob hlasování skrze IS MU a soulad s dokumenty MU.
● Podklad:

https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-09-27/Jednaci
_rad_VR_FI_2024.pdf

● Na základě připomínek v diskuzi se děkan fakulty rozhodl dokument stáhnout, zapracovat
připomínky a předložit k hlasování na příštím zasedání AS FI.

4) Projednání strategického záměru FI a informace k dalším plánovaným změnám ve
Statutu FI a Organizačním řádu fakulty.

Děkan fakulty informoval o tom, že vedení fakulty připravuje dokument Strategický záměr FI
a seznámil AS FI s hlavními body v jednotlivých kapitolách. Forma dokumentu odpovídá
formátu MU. Dokument projedná VR FI, schvaluje AS FI a AS MU. Děkan prosí o zpětnou
vazbu, aby bylo možné finální podobu předložit k projednání na konci října VR.
Podklad:
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-09-27/Strategicky_
zamer_FI_2024_-_AS_FI_09_27.pdf

Pregraduální studium
● Důraz na náročnost studia a kvalitní absolventy.
● Rozhodnout o zavedení Bc. studijním programu v AJ.
● Zavedení vzájemné hospitace akademiků ve výuce s přesahem do evaluace.

https://www.fit.vut.cz/person/cernocky/.cs
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-09-27/Jednaci_rad_VR_FI_2024.pdf
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-09-27/Jednaci_rad_VR_FI_2024.pdf
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-09-27/Strategicky_zamer_FI_2024_-_AS_FI_09_27.pdf
https://is.muni.cz/auth/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-09-27/Strategicky_zamer_FI_2024_-_AS_FI_09_27.pdf


Postgraduální studium
● Zlepšení komunikace mezi vedením a oborovou radou směrem ke studentům

a školitelům.
● Zavedení kritérií na školitele.
● Vedení statistik o doktorském studiu.

Výzkumná a projektová činnost
● Revize fakultních pravidel pro tvorbu rozpočtů projektů a regulace institucionální podpory.
● Z projektů hradit mzdové tarify akademiků event. neakademiků a event. i osobní

ohodnocení.
Správa instituce a personální řízení
● Revize akademické evaluace - zvýšení váhy za publikace a vedení závěrečných prací

a snížení váhy za vedení Ph.D. studentů.
● Provést anylýzu katedry KPSK a zvážit její rozdělení na dvě.

Racionalizace zařízení Cerit
● Provést restruktualizaci

○ Redukce aktivit na aktivity vůči průmyslovým partnerům a správu firem v budově
S.

○ Změny v organizační struktuře.
Vnitřní kultura a společenská role fakulty
● Najmout externího obchoďáka, aby oslovoval firmy a monetizoval naše aktivity.

Diskuze:

● Předseda senátu ocenil, že vedení usiluje o vypracování strategického záměru a přednesl
připomínky prof. Matyáše, který je z důvodu nepřítomnosti zaslal písemně. “Dokument
působí jako soupis všech možných zajímavých vizí a přání, ale nejsou uvedeny žádné
priority a jasné zdroje a zodpovědnosti. Dva příklady nejasností: Uplatnění absolventů v
praxi nelze považovat za cíl, internacionalizace výuky je spíše prostředek”.

● Kozlíková: V dokumentu jsou zohledněny závěry ze zprávy Informatics Europe - na
požádání sdělí detailně.

● Dohnal: Mělo by být specifikováno, co je “kvalitní” závěrečná práce.
● Matula Pavel: Jak konkrétní/detailní by dokument měl být? Kozlíková/děkan: Dokument by

měl být spíš obecný bez detailů, je vyvěšen na stránkách fakulty. Je to spíš vytyčení
oblastí, kterými se vedení fakulty chce zabývat.

● Kozlíková: Vedení plánuje udělat anylýzu s jakými zahraničními univerzitami se chceme
srovnávat, jak je to na jiných fakultách a jaká je představa RMU. Snaha o to, abychom
poskočili na srovnávacím žebříčku - je třeba vykázat všechna data, která jsou potřeba.

● Děkan k personální politice:
○ Nastavit kontinuitu počtu akademiků - nabírat ročně 1 - 2 odborné asistenty
○ Postdoci jsou placení z institucionální podpory nebo projektů. Každá katedra

1 postdoca.
○ Chceme investovat do doktorandů. Měli by být více placeni z projektů. RMU chce

zpřísnit kritéria přijetí tak, aby byla vyšší pravděpodobnost dokončení studia,
ideálně v 4 + 1.

● Na dotaz co jsou “standardy školitele” MU uvedl, že se momentálně na RMU připravují
guidelines ohledně Ph.D. studia, co mohou studenti očekávat od školitele a oborové rady,



kritéria na školitele.
Další diskuze proběhne individuálně a také na diskuzním fóru v IS.

5) Nové studijní programy - oznámení o plánech vedení FI.

Navržené záměry vedení FI týkající se studijních programů by měly být schváleny AS FI před
říjnovým zasedáním VR, která je bude projednávat. Proběhne na příštím zasedání AS FI dne
18.10.
● Záměr akreditovat NMgr studijní program Umělá inteligence a zpracování dat v AJ.
● Rozšíření RSSS o specializaci "Podniková informatika" v NMgr programu. Bc. program

“Podniková informatika” je akreditován na ESF MU.
● Nový NMgr studijní program “Ekosystém chipů” připravuje doc. Zdeněk Matěj. Počítá se

s cca 20 studenty. Ještě není jisté, zda Ekosystém chipů bude samostatný studijní
program nebo jen specializace v rámci PSKB.

● NMgr. studijní program Bioinformatika bude akreditován na PřF. Na FI bude stejnojmenný
Bc. studijní program.

6) Různé
● Informace k rekonstrukci areálu

○ Momentálně probíhá výběrové řízení na generálního dodavatele, přišlo několik
nabídek docela cenově přívětivých, do konce roku by měla být podepsána
smlouva.

○ V 1. patře budovy C by měly do konce roku 2024 vzniknout počítačové učebny.
Dodavatel na nutné stavební úpravy je již vybrán.

○ Projekt rekonstrukce je z většiny financován z Národního investičního programu
a dofinancován z jiných fondů RMU.

○ Termín dokončení rekonstrukce je stanoven na 09/2027.

● Paní tajemnice na pokyn děkana zpracovala hrubou projekci hospodaření FI v roce 2024
a čerpání z FPP vychází zhruba na 13 - 14 mil. Čerpání se podařilo snížit díky příspěvku
na mzdovou kohezi z MŠMT ve výši cca 4,7 mil.

● Děkan FI informoval o změně týkající se poplatků za anglická studia. Nebudou součástí
jednoho dokumentu s jinými poplatky jako dosud, ale budou předmětem samostatného
Opatření děkana kvůli odlišným termínům schvalování. Na příštím zasedání předloží doc.
Svoboda.

Zapsala: Jana Baná
Kontroloval: Pavel Matula


